



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 6 Volume . 2016

"Genetization" of society: technologies and interests

Elena Bogomyagkova

Abstract

The article deals with the social consequences of "genetization" of society resulting from the proliferation of biotechnologies and decoding of the human genome. First, the issues of freedom of choice, human rights, obligations and individual responsibility are considered. Second, the problems of genetic discrimination are in the focus of our interest. Thirdly, we talk about the formation of communities, new forms of group cohesion and social activism, based on genetic and biological identities.

Keywords list (en): BIOTECHNOLOGY, HUMAN GENOME, SOCIAL INEQUALITY, GENETIC CITIZENSHIP, HUMAN RIGHTS, GENETIC RISK, "GENETIZATION", GENETIC RESPONSIBILITY

Date of publication: 01.12.2016

Citation link:

Bogomyagkova E. "Genetization" of society: technologies and interests // Chelovek. – 2016. – Issue 6 C. 45-58 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000600-1-1/>

"Генетизация" общества: технологии и интересы

Богомягкова Елена Сергеевна

Аннотация

Рассматриваются социальные последствия "генетизации" общества, являющейся результатом распространения биотехнологий и расшифровки генома человека. Освещаются вопросы переопределения свободы выбора, прав, обязанностей и индивидуальной ответственности. В фокусе внимания оказываются проблемы генетической дискриминации. Исследуются особенности новых форм групповой сплоченности и социального активизма, основанных на генетической и биологической идентичностях.

Ключевые слова: БИОТЕХНОЛОГИИ, ГЕНОМ ЧЕЛОВЕКА, "ГЕНЕТИЗАЦИЯ", СОЦИАЛЬНОЕ НЕРАВЕНСТВО, ГЕНЕТИЧЕСКОЕ ГРАЖДАНСТВО, ПРАВА ЧЕЛОВЕКА, ГЕНЕТИЧЕСКИЙ РИСК, ГЕНЕТИЧЕСКАЯ ОТВЕТСТВЕННОСТЬ

Дата публикации: 01.12.2016

Ссылка для цитирования:

Богомягкова Е. С. "Генетизация" общества: технологии и интересы // Человек. – 2016. – Номер 6 С. 45-58 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000600-1-1/>